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Feestelijke opening van de Elemententuin – 'Natuuurlijk Spelen' op de Ekohorn Curringherveld – 25 september 2018

2018, een veelbewogen jaar..

Terugblikkend op het jaar 2018 mogen we zeker 
stellen dat de officiële opening van de 
Elemententuin (zie de foto) een hoogtepunt was.
Aan dit project is maar liefst 4 jaar gewerkt door de 
werkgroep Natuurlijk Spelen, bestaande uit Rob 
Heringa, Theo Woudstra, Jeltje Kloppenburg en 
Freek Postema, ondersteund door studente Emma 
Ijskes van de Stenden Hogeschool. Dat e.e.a. een 
jaar langer heeft geduurd heeft ook te maken met 
de bouw van de Curringherschuur in 2015/16. Door 
het vertrek van Emma en Jeltje en het overlijden 
van Freek in 2016 werd de werkgroep in het 
uitvoeringstraject ondersteund door Jan Vroom, 
Klaas Frankes, Teije Postema en Nico Boele, voor 
het subsidietraject door Frank Blok en voor de 
financiële projectbegeleiding door Bettie Huisma. 
Zie hiervoor ook haar bijdrage 'Van de 
penningmeester'. Behalve onze stichting waren nog 
liefst 7 (!) partijen betrokken in het project: 
Landschapsbeheer Groningen, Staatsbosbeheer, 
Gebiedsfonds Westerkwartier, Loket Levende 
Dorpen van de provincie Groningen, onze 
gemeente via het project Gezond in Grootegast, het 
SPAVO-fonds en het Roode- en
Burgerweeshuisfonds.  B&W van Grootegast

waren er om de natuurspeelplaats officieël te 
openen, de voltallige Groene Borg 
(leerkrachten en leerlingen), alle betrokken 
partijen en - last but not least - onze 
vrijwilligers. Soms valt alles samen: 'ter elve 
ure' prachtig weer; het was één groot feest!

Wethouder Mark de Haan ('Het mooiste plekje van het 
Westerkwartier') en burgemeester Ard van der Tuuk 
scrabbelen de door de leerlingen gevonden letters 
aaneen tot 'Natuurlijk Spelen'...

Voor een overzicht van diverse activiteiten 
van het jaar 2018 in het Curringherveld, zie 
www.curringherveld.nl.

Een muzikaal hoogtepunt vond plaats op 24

http://www.curringherveld.nl/


 maart 2018. Toen werd het begin van de lente, de 
'Springtime', toepasselijk gevierd met een prachtig 
hartverwarmend optreden van HAWAR, de 
Keltisch/Ierse folkgroep. 

We zijn dan ook blij dat HAWAR weer graag bij ons 
terugkomt en wel t.g.v. de viering van 'Wintertime' 
vlak voor Kerstmis op 22 december 2018 a.s. in de 
Curringherschuur, van 16.00 – 18.30 uur in een 
besloten bijeenkomst voor onze vrijwilligers met 
partners, en leden van buurtvereniging Metmekoar.

Nog één terugblik: de 15e (!) editie van het jaarlijkse 
NME-project 'Genieten in het Curringherveld' was 
(wederom) een groot succes! Het werd afgesloten 
met een heuse speelfilm met deze titel, gemaakt door 
en voor de leerlingen, m.b.v. een professioneel team 
én betrokken vrijwilligers.. Bij de premiére in het 
Hornhuus op 22 juni 2018 waren onze vrijwilligers 
van C&Hek de eregasten.

En één vooruitblik: de vlonder naar de Poele van 
Boele is hoognodig aan vervanging toe. Dit kwam ter 
sprake op het z.g.n. 'Mokbezoek' van burgemeester 
Ard v/d Tuuk aan het Curringherveld op 20 juni 
2018. Hij liet er ook geen mos over groeien en binnen 
een maand mochten we een geweldige financiële 
opsteker van 50% van de begrote kosten van de 

Drone view van de vlonder op 25 juni 2014 (Eerde v/d Tuin)

gemeente ontvangen! Veel dank aan de 
betrokkenen, Gerrit Dijkstra in het bijzonder 
voor zijn doorslaggevende rol in dit project, 
dat voorjaar 2019 zal worden gerealiseerd.

Lief en leed: op 5 november 2018 is Dirk 
Postema overleden, een van onze C&Hekkers 
van het eerste uur, nu 20 jaar geleden. Dirk 
kon al enkele jaren niet meer actief zijn als 
vrijwilliger maar 'de mannen' zochten hem bij 
toerbeurt regelmatig nog op. Jan Renkema en 
Henk Snip, eveneens vrijwilligers van het 
eerste uur, zijn ziek maar komen soms nog 
graag een keer noabern op de dinsdagmorgen. 
Of hun oud-collega's willen ze wel ophalen.. 
Dit is iets wat nu eenmaal vroeger of later ook 
gebeurt bij een groep ouder wordende 
vrijwilligers. Nico zal hier in zijn bijdrage 
'Volop Ontwikkelingen' ook nader op ingaan. 

Toch moeten we hierbij zeggen dat er ook 
aanwas is! Zo is de kwetsbare WG C&Hek de 
laatste jaren ook versterkt met Albert de Groot 
en met Eric Geijteman uit Noordwijk en de 
WG NME mocht Jeen Postma en Theo Kerger 
als nieuwe leden verwelkomen. We zijn ook 
blij met de komst van Henk Minnema in de 
bestuursvergaderingen van de WG C&Hek, die 
we vanaf dit najaar gemeenschappelijk zijn 
gaan houden met die van de stichting 
Curringherveld. Ook dat is veranderd: waren 
we t/m de bouw van de Curringherschuur in 
2016 als stichting, toen nog met Lea v/d Tuin, 
vooral druk met bestuurlijke aangelegenheden 
(beleid en procedures etc.); tegenwoordig 
kunnen en willen we, gelukkig maar!, weer 
meer tijd besteden aan 'de dingen die er in de 
praktijk echt toe doen', n.l. in het veld. Omdat 
Ettie, Nico en Frank toch al aan beide 
bijeenkomsten deelnamen en Bettie bereid was
om bij de vergadering met C&Hek aan te 
schuiven hebben we nu één besluitvormende 
gemeenschappelijke bijeenkomst met een team 
bestaande uit 7 personen t.w.: Ettie, Bettie, 
Theo, Jan, Henk, Nico en Frank. 

Het is onze ervaring dat dit bijzonder plezierig 
werkt en ook wel zo efficient en overzichtelijk. 
We zullen als stichting soms nog wel eens 
moeten overleggen maar dat zal in de huidige 
situatie veel minder voorkomen.

Namens de stichting Curringherveld Fijne 
feestdagen en een Gelukkig Nieuwjaar 2019 
toegewenst, Frank Blok

Van de gastvrouwen - Activiteiten in het 
Curringherveld 2018

Alweer  bijna een jaar voorbij en tijd voor een 
stukje in de nieuwsbrief.
Ook dit jaar zijn er weer diverse activiteiten 
geweest, wordt de schuur veel gebruikt en



weet men ons steeds meer te vinden.
In december waren er al activiteiten o.a een  
kinderfeestje. In januari kwam 
Herman Woltjer van het IVN met kinderen de natuur 
ontdekken.
Ook wandeltochten en fietstochten doorkruisen het 
veld en doen de schuur aan voor een kop koffie of 
thee.
In mei en juni hebben diverse scholen een bezoek 
gebracht in het kader van het erfgoedtraject.
Het erfgoedtraject is een project voor het primaire 
onderwijs en heeft als doel om de leerlingen kennis 
te laten maken met de bijzondere locaties in de buurt 
van de school.
In het Curringherveld leren de kinderen 
spelenderwijs aan de hand van het verhaal over 
Sibolt (hij en zijn ouders zijn  de eerste bewoners 
van het gebied) over het ontstaan van het nu nog 
steeds aanwezige coulisselandschap in de gemeente 
Grootegast. 
Aan de hand van verschillende opdrachten leren ze 
om in de tijd van Sibolt te kunnen overleven. Het 
gaat dan over: vuur, eten, wonen en dieren. Na 
afloop worden ze getrakteerd op een kop soep.
Buurt BBQ worden gehouden en scholen komen 
hun laatste schooldag vieren in het veld.
Meer dan 500 personen hebben hun weg weten te 
vinden en genoten van ons mooie Curringherveld.

Gretha en Ettie wensen een ieder fijne feestdagen en 
tot ziens in 2019.
 

Gretha en Ettie gastvrouwen bij het Mok-bezoek op 20 juni 2018
 
Van de penningmeester
 Alweer een jaar voorbij!

En wat is er in het Curringherveld veel gebeurd het 
afgelopen jaar.
Zo hebben verschillende groepen gebruik gemaakt 
van de Curringherschuur om in dit prachtige 
gebouw te vergaderen midden in de natuur. Of om 
gezellig met familie en/of vrienden bij elkaar te zijn.
Ook hebben veel kinderen het Kabouterpad gelopen 
en zijn er kinderfeestjes gegeven.

Het Curringherveld blijft een bijzondere plek 
om te wandelen, doorheen te fietsen of 
zomaar lekker weg te mijmeren in de 
hooikiep.
Zoals u misschien hebt gezien, het uiterlijk 
van het Curringherveld is het afgelopen jaar 
veranderd.
Een lang gekoesterde wens kon in vervulling 
gaan. 
Het grote lege veld achter het podium werd 
geëgaliseerd en op dit veld is het project 
“Natuurlijk Spelen” gerealiseerd. 
We hebben van een aantal instanties, soms uit 
onverwachte hoek, de benodigde financiële 
middelen mogen ontvangen en konden 
daardoor het afgelopen jaar dit prachtige 
project realiseren.
We zijn blij dat er instanties zijn die het 
belang van het Curringherveld zien en dit 
willen steunen met een financiële bijdrage. 
Dank je wel!

Kinderen kunnen er naar hartenlust klimmen, 
klauteren en met water spelen. Er zijn 
robuuste klimmaterialen en er is een heuse 
waterbaan met waterpomp aangelegd, Dit 
alles vanuit het thema van de vier elementen: 
aarde, water, vuur en licht.
Het zorgt voor uren speelplezier en inmiddels 
zijn er hele schoolklassen die gebruik maken 
van dit project. Natuurlijk de kinderen van de 
Groene Borg, maar ook die van scholen uit de 
omgeving weten het Curringherveld 
inmiddels te vinden. 

Mooi om te zien is dat ook (groot)ouders met 
(klein)kinderen regelmatig vertier vinden met
”Natuurlijk spelen”.

We zijn blij en trots dat we dit hebben kunnen 
realiseren en op deze manier het gebruik van 
dit prachtige stukje natuurgebied weer een 
nieuwe dimensie kunnen geven.
Maar zonder onze vrijwilligers was het nooit 
gelukt. Zij zorgen ervoor dat het gebied er 



keurig bij ligt en helpen met het realiseren van een 
vele zaken, iedereen naar zijn beste kunnen.
Dank voor jullie nimmer aflatende inbreng en inzet!

Een hartelijke groet,
Bettie Huisma, penningmeester Stichting 
Curringherveld.

Van Staatsbosbeheer
Volop ontwikkelingen..

Met een zeer tevreden gevoel kijk ik terug op het 
afgelopen jaar als teamleider bij Staatsbosbeheer in 
de beheereenheid Westerkwartier!
We zijn met elkaar in het gebied zowel zichtbaar, als 
achter de schermen, en dus niet voor iedereen 
zichtbaar, verder gekomen.
Voor wat betreft zichtbaar in het Curringherveld stel 
ik vast dat jullie met elkaar het beheer van het 
terrein en alle voorzieningen weer dik op orde 
hebben. Lijkt logisch en vanzelfsprekend, maar het 
moet toch allemaal maar gebeuren..
Om wat meer af te stemmen en advies te krijgen 
over het beheer hebben we afgesproken dat Ake via 
Jan Vroom contact heeft; ook is desgevraagd extra 
’menskracht’ geleverd. 
Ook dik in orde hoe de werkgroep NME weer de 
brugfunctie heeft vervuld tussen de school en 
activiteiten in het veld!
Ook zichtbaar dit jaar: Natuurlijk Spelen.
Prachtige, duurzame en veilige speeltoestellen. Het 
terrein moet overigens nog wel wat verder ingericht 
worden.
Het is een welkome aanvulling voor het 
natuurgebied en al volop ontdekt door ouders met 
kinderen uit de wijde regio.
Mooie samenwerking tussen alle partijen!

Nu kom ik bij wat minder zichtbare ontwikkelingen.
Vind het grappig te mogen constateren dat de tijd er 
schijnbaar rijp voor is dat er steeds meer onderlinge 
dwarsverbindingen ontstaan. Er ontstaat nu een écht 
brede samenwerking in de gehele regio. Daar waar 
vroeger projecten en processen veelal los van elkaar 
liepen. 

En als ik dan wat terugkijk (kan ik inmiddels al 40 
jaar doen….) is dat proces 15 jaar geleden al in het

klein begonnen bij de z.g.n. Werkgroep 
Streekinitiatief (WSI) Westerkwartier.
Dat zegt misschien niet iedereen meer wat, 
maar toen zijn we in het Westerkwartier 
vanuit allerlei partijen en organisaties elkaar 
gaan ontmoeten en hebben we ontdekt dat er 
vele mogelijkheden zijn om samen te werken 
en om zo samen verder te komen. Ik mocht er 
jaren met veel plezier voorzitter van zijn.
Vandaaruit zijn we doorgegroeid naar een 
z.g.n. Local Actiongroep Westerkwartier en 
konden we gebruik maken van Europese 
subsidies voor plattelandsbeleid.
Het Westerkwartier heeft daar maar liefst 8 
miljoen euro’s uit weten te benutten.
Ook dat had een beperkte looptijd, maar 
omdat we elkaar niet meer los wilden laten 
hebben we nagedacht over een nieuwe 
werkvorm. 
Uit dat denken is ongeveer 4 jaar geleden de 
Gebiedscooperatie Westerkwartier ontstaan.
Wat dat was en moest worden wist toen nog 
niemand, want daar waren toen nog geen 
voorbeelden van in het land. 
Van coöperaties wel, maar niet van partijen 
die ook wel eens tegengestelde belangen 
hebben..
Ook was mijn eigen organisatie aanvankelijk 
geen voorstander, maar we kregen toch het 
voordeel van de twijfel.
Het draait inmiddels best goed en 
tegenwoordig ziet (bijna) iedereen dit als een 
geschikt model/werkvorm om in de regio 
samen aan de slag te gaan: het aantal 
deelnemende organisatie groeit nog steeds!

En in november kreeg de Gebiedscooperatie 
een belangrijke Europese prijs (foto) omdat 
deze werkvorm duurzaam, overdraagbaar, 
maar vooral innovatief beoordeeld is.

v.l.n.r.: Willem Foorthuis (lector Hanzehogeschool 
Groningen), Tomasso Galli (EURADA), Henk 
Staghouwer (gedeputeerde Provincie Groningen), 
Lambert van Nistelrooij (Europees Parlementslid) en 
Hans Bergsma (directeur Gebiedscoöperatie 
Westerkwartier)

Een mooie stimulans om door te gaan!



Misschien een omweg, maar via dit verhaal kom ik 
wat dichterbij het Curringherveld, niet rechtstreeks, 
maar via Peebos 1a te Opende (kantoor en 
werkschuur Staatsbosbeheer).
Zoals jullie weten werken we al flink wat jaren 
samen met allerlei organisaties en partijen, zoals De 
Zijlen, de reclassering (levert ons onvrijwilligers), 
studenten, stagiaires, vrijwilligers, mensen die 
willen of moeten re-integreren, enzovoorts.
Dit proces verloopt succesvol en tot ieders 
tevredenheid: zo zelfs dat we daar ons verder willen 
ontwikkelen, niet vanuit de vraag “welke beperking 
heb je”, maar “welke aanpassing heb je nodig!“
Vanuit dat denken zijn er geen beperkingen: alleen 
maar kansen voor iedereen!
We gaan wel wat groeien achter in de Peebos.
Betekent ook dat ons gebouw te klein wordt.
De financering is rond, het bestemmingsplan is in 
wijziging; de samenwerkende partners gaan er voor: 
eind volgend jaar hopen we te gaan (ver)bouwen.
Zodra de tekeningen definitief zijn zullen we een 
exemplaar ophangen in de Curringherschuur.
Dan kunnen jullie zien dat de Curringherschuur en 
ons nieuwe gebouw soort van broertje en zusje zijn, 
al of niet toevallig…….
Vanuit dit nieuwe Peebos 1a-adres kunnen we ook 
een groter werkpakket aan. We gaan het organiseren 
onder de werktitel: Peebos Werkt en wel onder de 
paraplu van de Gebiedscooperatie..

Tenslotte kom ik nu echt in het Curringherveld.
Er is een tendens in de samenleving dat vrijwilligers 
ouder worden en daardoor soms beperktere inzet op 
klussen in de uitvoering mogelijk is; ook Kornhorn 
ontkomt daar op termijn niet aan. Met de opzet van 
het project Peebos Werkt, kunnen we hier misschien 
wat ondersteuning gaan organiseren.
We stellen ons voor, en eigenlijk gebeurt dit soms al 
op de dinsdag, dat er vanuit de diverse genoemde 
groepen mensen komen helpen met de uitvoering 
van de beheerwerkzaamheden, maar ook 
leerkrachten en kinderen van de Groene Borg bij de 
activiteiten in de schooltuin.

Op dit moment zijn we vanuit het project Peebos 
Werkt met directeur Zwaantje Buwalda van de 
Groene Borg in gesprek over de opzet van een 
zogenaamde klusklas voor scholen uit de regio 
waarbij de samenwerking nog intensiever kan 
worden. Hieronder zal ze er meer over vertellen.
Noem het een logische volgende stap in en rond het 
Curringherveld, waar we nu al 20 jaar met elkaar 
samenwerken. 
Het gaat er niet alleen om het beschermen en 
ontwikkelen van het natuurgebied, maar om dit ook 
te koppelen aan allerlei maatschappelijke taken en 
opgaven die ook vorm en aandacht moeten krijgen 
in nog bredere samenwerking.

Ik wens dat we met elkaar in het nieuwe jaar met 

dezelfde energie de volgende stappen gaan 
zetten, een ieder zich daar plezierig bij voelt 
en een bijdrage en kan en wil leveren en dat 
in goede gezondheid! 

Namens het team SBB-Westerkwartier, Nico 
Boele

De Groene Borg en het Curringherveld 

Een jaar geleden, 1 januari 2018, mocht ik 
komen werken op de Groene Borg. Het was 
een warm bad waarin ik terecht kwam; 
binnen de school vond ik een groep mensen 
die hard werken aan het geven van goed 
onderwijs en zorgdragen voor een fijne sfeer 
op school. Een beter plekje had ik mij niet 
kunnen wensen. 

Drone view boven de kiep van leerlingen en leerkrachten 
van De Groene Borg t.b.v de opnamen voor de speelfilm 
'Genieten in het Curringherveld' – NME project 2018 

De situatie, waarin de Groene Borg zich nu 
bevindt, is wel uniek te noemen: Waar vind je 
een school die gebruik kan maken van een 
buitenlokaal, die een prachtig natuurgebied in 
de nabije omgeving heeft en die beschikt over 
zoveel vrijwilligers! Dit alles komt ten goede 
aan de kinderen. Dit alles helpt onze kinderen 
bij ‘het leren door ervaren, leren in de 
natuur’. 

Het afgelopen jaar is mij opgevallen hoeveel 
werk er verzet wordt door al die vrijwilligers 
en hoeveel activiteiten er plaatsvinden in het 
Curringherveld. Ook het plezier wat de 
kinderen beleven aan het buiten bezig zijn is 
geweldig om te zien. De ondersteuning en 
inzet van de NME werkgroep is in dit alles 
onmisbaar. De vraag die nu bij mij opkomt 
is: ‘Waarom weten niet meer mensen 
hiervan?’ Of misschien is het beter 
geformuleerd als ik zeg: ‘Waarom weten 
mensen dit, maar maken ze er geen gebruik 
van?’ Onze omgeving kent zoveel scholen en 
dus zoveel kinderen die wij dit leren door 
ervaren ook gunnen. 

Als team van De Groene Borg, zijn we rond 
de tafel gaan zitten en hebben we 
gebrainstormd over onze droomschool. Een

 



van de dromen is om het Curringherveld en de 
school meer zichtbaar met elkaar te verbinden. 
Daarom wordt in de komende maanden ons 
schoolplein aangepakt. De relatie met het 
speelterrein in het Curringherveld willen we 
zichtbaar maken met het plein. Ook willen we een 
verbinding maken door de onderramen van de 
school te verfraaien met foto’s van het 
Curringherveld. De band tussen beide wordt 
hierdoor direct zichtbaar voor iedere bezoeker. 

Onze droom stopt niet bij dit lijfelijke accent. Onze 
droom is alle kinderen de kans te geven te genieten 
van dit prachtige natuurgebied, alle kinderen de 
kans te geven te leren door het ervaren in de natuur. 
En wat een mogelijkheden zijn er! Kornhorn is 
groot wat betreft cultuur, historie en erfgoed. 
Willen we het mogelijk maken dat ook kinderen 
van buiten De Groene Borg, deze kans krijgen, dan 
is het belangrijk te weten dat er structureel 
vrijwilligers/medewerkers inzetbaar zijn. En dat zal 
ook inhouden dat niet alleen de dinsdagmiddag 
‘Curringhervelddag’ blijft, maar ook op andere 
dagen wordt het buitenleren dan een lesmoment. 

Wat een geluk dat de contacten met Staasbosbeheer 
goed zijn en de lijntjes kort. Met het project 
‘Peebos Werkt’, als voorbeeld, hebben we 
gesproken over hoe we elkaar in het traject ‘leren 
door ervaren’, kunnen versterken. De 
voorbereidingen zijn nog in de beginfase, maar al 
wel is duidelijk dat we samen iets moois kunnen 
neerzetten. Staatsbosbeheer levert het gebied en de 
medewerkers, de school levert de leerlingen. Voor 
alle partijen een win-win situatie. SWS De Groene 
Borg wil graag deel uitmaken van de 
Gebiedscoöperatie Westerkwartier.

De school is niet voor niets een 
samenwerkingsschool. Door samen te werken word 
je zelf sterker!

 Santa Claus' Windtree dreaming - ® www.newworldwind.com 

  

Samenwerken 
Echt een werkwoord 

Samen...werken... 
Samen er voor gaan 

Samen de voordelen zien

Samen de pijn dragen 
Ook al is het niet de jouwe 

Samen aanpakken 
Wat anders zal blijven liggen 

Samen ideeën delen 

Samen plannen maken

Samen... kiezen 
Met minder geen genoegen nemen

Samen gaan 
Voor het einddoel 
Stap voor stap...samen

Compromisloos gaan 
Door knokken elkaar sterker maken

Dat is samenwerken 

Wat een fantastisch werkwoord 

Zwaantje Buwalda, Dir. De Groene Borg

-----------------------------------------------------------------------
Een Kerstverhaoltje... 'Santa Claus' kwam 2 jaar geleden 
voor het eerst in het Curringherveld. Wat hij toen nog niet 
wist was dat zijn knusse slaapplaats in en op het riet bij de 
Poele vlak bij het Kabouterpad lag. Natuurlijk hadden de 
kabouters hem gezien... Ze bekommerden zich om hem en 
brachten hem zelfs stamppot. Hij had zich er heel welkom 
gevoeld. Ondanks de kou had hij van de kabouters, met al 
hun eigen aardigheden, een hartverwarmende gastvrijheid 
ervaren, waardoor hij zo lekker kon slapen. Hij realiseerde 
zich dat klein groot is, en andersom... Vorige week was hij 
weer in de buurt en na een drukke werkdag besloot hij om er 
terug naar toe te gaan. Misschien zou hij er zijn kleine grote 
vrienden weer zien. Maar hij viel onmiddelijk in een diepe 
slaap en kreeg zelfs een bijzondere droom. Hij had in al die 
jaren al zó vele kerstbomen met de allermooiste lichtjes 
gezien maar deze ging zijn bevattingsvermogen te boven...


